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RAADSVOORSTEL

RAADSVERGADERING : 10 oktober 2019

ZAAKNUMMER : 35746-2019

ONDERWERP : Met de raad op pad in Mariënheem

VOOR INFORMATIE : Coen Knipping 
telefoon: 0572-347765, e-mail: coen.knipping@raalte.nl

SAMENVATTING
Op donderdag 26 september heeft u een bezoek afgelegd in Mariënheem onder de noemer “Met de 
raad op pad”. Evenals de vorige cyclus van raden op pad, geeft het college een eerste reactie op de 
pitches. 

BESLISPUNTEN
1. Kennis te nemen van de presentatie 75 jaar vrijheid en bij de programmabegroting 2020 eenmalig 

€ 20.000 te reserveren om op verschillende plekken binnen onze gemeente activiteiten in het 
kader van 75 jaar vrijheid financieel te ondersteunen;

2. Kennis te nemen van de activiteiten Samen Leefbaar Mariënheem;
3. Kennis te nemen van de stand van zaken zoektocht locatie kroeg en afhankelijk van de te kiezen 

locatie te bepalen of aanvullende ondersteuning nodig is;
4. Kennis te nemen van de presentatie energietransitie Mariënheem;
5. Kennis te nemen van de presentatie woningbouw Mariënheem;
6. Kennis te nemen van de open brief Plaatselijk Belang Mariënheem over de N35 en ten aanzien 

van de verbindingsweg van ’t Fiester naar de N35 bij de programmabegroting eenmalig € 50.000 
te reserveren voor een verkennende studie verbindingsweg ’t Fiester – N35;

7. Kennis te nemen van de presentatie en aanvullende toelichting van de volleybalvereniging over de 
bestuurskamer en nadere voorstellen af te wachten;

8. Kennis te nemen van de presentatie en de definitieve plannen rondom de invulling van het tweede 
voetbalveld af te wachten;

9. Kennis te nemen van de presentatie Hellendoornseweg en nadere voorstellen af te wachten.

INLEIDING
Op 26 september is een bezoek gebracht aan Mariënheem. Er werden 9 pitches (presentaties) 
gegeven. In de agendacommissie is eerder afgesproken dat het college richting de raad een eerste 
reactie op de pitches geeft en een voorstel voor het vervolg doet. Daarnaast is aan de hand van 
kleuren op hoofdlijnen inzichtelijk gemaakt wat de ambtelijke inzet, financiële consequenties en 
verwachte uitvoeringsduur is om de projecten te kunnen realiseren.

BEOOGD EFFECT
In het kader van overheidsparticipatie en het streven van de gemeente een gewaardeerd partner te 
zijn, is het van belang dat we als gemeente helder zijn in de beloften die we doen en deze beloften 
nakomen. Het college stelt de raad voor een passend vervolg te geven aan de gepresenteerde 
pitches in Mariënheem, zodat helderheid ontstaat over de verwachtingen die inwoners van de 
gemeente Raalte mogen verwachten.

ARGUMENTEN
1. 75 jaar vrijheid



 

De heren Reimert en Achterhoek presenteren namens de werkgroep 
bevrijding Mariënheem de plannen om volgend jaar stil te staan bij 75 jaar vrijheid. De werkgroep wil 
met tal van activiteiten de vrede en vrijheid stimuleren. Onderdeel van die activiteiten zijn van 9 tot en 
met 13 april een expositie, het onthullen van een gedenkteken voor de slachtoffers van de 
treinbeschieting in Mariënheem, de toertocht “Keep them rolling” en het uitbrengen van een boek met 
oorlogsverhalen. Afgesloten wordt met een fietstocht en een vrijheidsvuur. De werkgroep presenteert 
de plannen om een beroep te doen bij de gemeente voor subsidie. 

De werkgroep heeft recent een subsidieaanvraag ingediend van € 7.500 bij de gemeente. Het college 
heeft de raad bij de programmabegroting 2020 reeds voorgesteld om eenmalig € 20.000 te reserveren 
om op verschillende plekken binnen onze gemeente activiteiten in het kader van 75 jaar bevrijding 
financieel te ondersteunen. De gemeente organiseert niet zelf, maar wil wel faciliteren in 
ondersteuning. Omdat op dit moment nog niet alle aanvragen binnen zijn, is nog niet bekend hoe de 
financiële middelen worden verdeeld onder de verschillende aanvragen en of dit bedrag überhaupt 
voldoende is.

2. Samen Leefbaar Mariënheem
De heer Holtmaat informeert de aanwezigen in de zaal over de activiteiten die ze afgelopen periode 
hebben ondernomen met Samen Leefbaar Mariënheem. Uitgangspunt is dat ze twee keer per jaar iets 
willen organiseren voor het dorp waarbij de ontmoeting centraal staat. De werkgroep heeft een 
kerstproject gehad waarbij het dorp is versierd en kerststallen zijn tentoongesteld. De groep bevindt 
zich nu in de afrondende fase van het zomerproject waarbij zonnebloemen zijn gekweekt en de straat 
is versierd met bloembakken. Er worden daarnaast per jaar zes dorpswandelingen georganiseerd en 
tweemaal is een bloemenworkshop gehouden.

Het college stelt de raad voor kennis te nemen van de activiteiten Samen Leefbaar Mariënheem. 

3. Stand van zaken kroeg
De heer Dijkman praat, namens de kroegcommissie, de belangstellenden bij over de stand van zaken 
van het oprichten van een kroeg in Mariënheem. Tijdens de vorige raad op pad is dit idee geopperd. 
De betrokkenen zijn voortvarend te werk gegaan en een aantal locaties zijn in beeld geweest. Van het 
pand van de schildersclub, tot de voetbalkantine, de kruidentuin en de Schalm. Helaas heeft dit nog 
niet geleid tot een definitieve locatie. Wel is afgesproken af en toe een kaart- of bieravond te 
organiseren in Mariënheem. De werkgroep zet de zoektocht voort en zal de gemeente informeren als 
er een geschikte locatie gevonden is. 

Het college stelt de raad voor kennis te nemen van de stand van zaken zoektocht locatie kroeg en 
afhankelijk van de te kiezen locatie te bepalen of aanvullende ondersteuning nodig is. 

4. Energietransitie
De heer Neulen is lid van de commissie duurzaam Mariënheem die sinds 2013 betrokken is bij de 
plannen om Mariënheem verder te verduurzamen. De heer Neulen legt uit dat met het recent gesloten 
klimaatakkoord en de ontwikkeling van de regionale energiestrategie voor Mariënheem duidelijk wordt 
wat de opgave voor het dorp op duurzame energie is. Mariënheem zal in 2030 grofweg 3,8 hectare 
zonneparken en 2,4 hectare aan zonnepanelen op daken moeten aanleggen of 1 windmolen en 2,4 
hectare aan zonnepanelen op daken om aan de doelstelling voor duurzame elektriciteit te voldoen. De 
commissie maakt duidelijk dat het graag een voortrekkersrol wil spelen en de aanwezigen informeren 
dat dit op stapel staat. Er wordt op 14 november een informatieavond georganiseerd om inwoners in 
Mariënheem nader te informeren en in gesprek te gaan over duurzaamheid om tot duurzame 
initiatieven te komen. 

Het college waardeert deze oproep namens de commissie duurzaam Mariënheem en wil duurzame 
initiatieven die voortkomen uit het dorp faciliteren. Het vertrekpunt is dat alle dorpen in gemeente 
Raalte hun eigen elektriciteitsgebruik duurzaam gaan opwekken en hiervan kunnen profiteren als 
dorp. Het college heeft er vertrouwen in dat ook in andere dorpen initiatiefgroepen ontstaan en wil 



 

vanuit een faciliterende een aanjagende rol ook met de andere dorpen in 
gesprek. Het college stelt de raad voor kennis te nemen van de presentatie energietransitie 
Mariënheem.

5. Woningbouw
Aansluitend geeft de heer Neulen een korte update van woningbouw in Mariënheem. Rond de zomer 
is er woningmarktonderzoek voor de gemeente Raalte plaatsgevonden. Met het voltooien van de 
locatie De Wörmink zijn er niet veel kavels meer voorhanden en zal gekeken moeten worden naar een 
nieuwe uitbreidingslocatie. Plaatselijk Belang en inwoners zijn graag betrokken bij de vervolgstappen 
die in het dorp worden genomen op woningbouw. 

Op dit moment zijn er voor De Wörmink nog vier kavels beschikbaar. De verkoop van kavels verloopt 
minder voorspoedig dan in de meeste andere dorpen. De huidige woonvisie gaat uit van autonome 
groei: groeien naar relatieve omvang van het dorp. Dat zou betekenen dat er voor Mariënheem in de 
toekomst weer behoefte zou zijn aan een nieuwe woningbouwlocatie. De ligging van het dorp (naast 
de N35 en ingeklemd tussen een aantal agrarische bedrijven met hindercirkels (geur) maakt de 
zoektocht naar nieuwe locaties ingewikkeld. Binnenkort wordt er door de gemeentelijke organisatie 
een afspraak met Plaatselijk Belang gepland om over dit onderwerp door te praten. Het college stelt 
de raad voor kennis te nemen van de presentatie woningbouw Mariënheem en de uitkomsten van het 
gesprek met Plaatselijk Belang af te wachten.

6. N35
De heer Nij Bijvank houdt namens de verkeerscommissie Mariënheem een betoog om snel meer 
stappen te zetten met de opwaardering van de N35 naar twee keer twee rijbanen. Hij kondigt een brief 
aan waarin de gemeenteraad wordt gevraagd de uitvoering van het pakket van maatregelen 
voortvarend op te pakken. De heer Nij Bijvank spreekt zijn zorgen uit over de informatievoorziening: hij 
mist overzicht en vindt dat de informatie versnipperd binnenkomt. Ook het teamwork vanuit 
Rijkswaterstaat is in de ogen van de verkeerscommissie onvoldoende en is de commissie van mening 
dat de ontsluiting van ’t Fiester en de Hellendoornseweg niet veilig is. Waarbij het vooral gaat om de 
beoogde ontsluiting via de nieuw aan te leggen verbindingsweg. 

Naar aanleiding van deze signalen organiseert de gemeente op dit moment een overleg met de 
plaatselijk belangen om onduidelijkheden rondom de N35 weg te nemen. Hierbij is ook 
Rijkswaterstaat, als opdrachtgever voor te treffen veiligheidsmaatregelen op de N35 in Mariënheem, 
betrokken. Volgens de oorspronkelijke planning van de twee bajonetontsluitingen zouden de 
bestemmingsplannen dit najaar ter inzage zouden worden gelegd. Echter, de uitspraak van de Raad 
van State rondom het Programma Aanpak Stikstof (PAS) zorgt in dit project voor vertraging. 
Rijkswaterstaat gaat nu opnieuw onderzoek doen naar de stikstofuitstoot voor de 
veiligheidsmaatregelen op de N35. Hoe lang het onderzoek naar de stikstofuitstoot gaat duren is nu 
nog niet bekend. 

Ten aanzien van de verbindingsweg van ’t Fiester naar de N35 heeft het college de raad bij de 
programmabegroting reeds voorgesteld € 50.000 te reserveren voor een verkennende studie naar de 
financiële en maatschappelijke haalbaarheid van de realisatie van de verbindingsweg ’t Fiester – N35. 
Hierin zal ook worden gekeken naar de Hellendoornseweg.

Ten slotte is ook de lobby richting het Rijk voor een opwaardering van de N35 nog steeds gaande. 
Naast de PAS discussie is het van belang dat het Rijk geld beschikbaar gaat stellen voor de 
opwaardering van de N35. Vooralsnog is er geen concreet zicht op rijksmiddelen. In november 
vergadert de minister over het MIRT, daar wordt besloten voor welke infrastructurele projecten 
financiële middelen tegemoet kunnen zien. Of verdubbeling van de N35 kans maakt, is nu nog niet 
duidelijk. 

7. Bestuurskamer Vocluma
Volleybalvereniging Vocluma heeft het idee om de huidige ruimte aan zaal ’t Asspel om te vormen tot 
een eigentijdse bestuurskamer. De dames Van der Vegte en Jansman zetten de plannen uiteen, zo 



 

moet er speciaal veiligheidsglas in komen om binding te houden met de 
zaal, komt er een kastenwand en keukentje voor wat koffie/fris voor de trainers. De 
volleybalvereniging van 120 leden kent veel jeugd en op 25 januari 2020 vieren ze hun 50 jarig 
bestaan. Vocluma zoekt vrijwilligers om de ruimte te kunnen opknappen en sponsors voor een 
financiële bijdrage.

Na de bijeenkomst met de raad in Mariënheem heeft Vocluma een nadere toelichting en begroting 
toegestuurd (zie bijlage). De raad wordt voorgesteld dat het college eerst in gesprek gaat met het 
bestuur om te kijken naar de mogelijkheden voor financiering en eventuele nadere voorstellen van het 
college af te wachten.

8. Invulling tweede voetbalveld
De heer Holtmaat en mevrouw Schrijver delen de plannen voor invulling van het tweede veld van SV 
Mariënheem. Tijdens de jaarvergadering zijn de eerste ideeën opgedaan en het plan is recent 
gepresenteerd aan het dorp. Zo is men van plan het terras te verplaatsen, komt er een 
natuurspeelplaats, beachveld en wandelroute met beweegtoestellen. Ook met een goede 
calamiteitenroute is rekening gehouden en verenigingen (tennis, voetbal, organisatie midzomerfeest) 
kunnen gebruik maken van elkaars voorzieningen. Mevrouw Schrijver erkent dat niet alles tegelijk 
opgepakt kan worden en de kosten van het project zijn nog niet helemaal helder. 

Het college stelt de raad voor de definitieve plannen rondom de invulling van het tweede voetbalveld 
af te wachten.

9. Hellendoornseweg
De heer Kruiper vraagt aandacht voor de staat van de Hellendoornseweg. Volgens hem betreft het 
hier de slechtste weg van de gemeente Raalte, ondanks dat er stukken zijn gerepareerd. Hij vraagt de 
aanwezigen concreet of de Hellendoornseweg vernieuwd kan worden.

Ten aanzien van het onderhoud van de wegen zijn begin 2019 weginspecties uitgevoerd. Hieruit is 
gebleken dat voor de Hellendoornseweg onderhoudsmaatregelen nodig zijn (betreft de 
klinkerverharding). Het advies is om het gedeelte buiten de bebouwde kom van de Hellendoornseweg 
vanaf 2023 grootschalig onderhoud uit te voeren. Daarnaast zal in een breder perspectief gekeken 
moeten worden of er kansen zijn om andere opgaven gelijktijdig mee te nemen, bijvoorbeeld op het 
gebied van verkeersveiligheid. Het college stelt de raad voor om nadere voorstellen af te wachten.

DUURZAAMHEID
N.v.t.

KANTTEKENINGEN
1. Het uiteindelijke resultaat hangt af van de inzet van capaciteit, financiële middelen en de 

betrokkenheid van de inwoners en gemeente 

De kern van overheidsparticipatie ligt in het feit dat het initiatief bij onze inwoners ligt. De gemeente 
participeert, doet mee en is partner in de initiatieven van inwoners. Het trekkerschap van de ideeën 
willen we nadrukkelijk bij onze inwoners laten liggen. De ambtelijke inzet, financiële consequenties en 
verwachte uitvoeringsduur om projecten te kunnen realiseren, wordt als volgt ingeschat:

PITCH AMBTELIJKE INZET FINANCIËLE 
CONSEQUENTIES 

VERWACHTE 
UITVOERINGSDUUR

75 jaar vrijheid

Leefbaar 
Mariënheem

N.v.t.

Stand van zaken 
kroeg

N.v.t.

Energietransitie



 

Woningbouw n.n.b.

N35

Bestuurskamer 
Vocluma
Invulling tweede 
voetbalveld

n.n.b

Hellendoornseweg n.n.b.

LEGENDA:
KLEIN/WEINIG
GEMIDDELD
GROOT/LANG

FINANCIËN
De kosten van de concrete maatregelen zijn op voorhand niet in te schatten en moeten per geval 
worden bezien. Twee pitches zijn al als voorstel opgenomen in de programmabegroting 2020. 
Voorgesteld wordt om eventuele financiële gevolgen, die niet passen binnen bestaande budgetten, 
mee te nemen bij de integrale afweging tijdens de kadernota 2021-2024.

VERVOLG
Inwoners hebben op de avond een kaartje gekregen waarop wordt vermeld dat op de site 
www.raalte.nl/met-de-raad-op-pad de stand van zaken wordt bijgehouden.

COMMUNICATIE
Na besluitvorming worden de initiatiefnemers door de griffie geïnformeerd over de uitkomsten van de 
besluitvorming en het vervolg van het proces.

BIJLAGEN
1. Collegevoorstel met de raad op pad in Mariënheem
2. Pitches
3. Aanvullende toelichting Vocluma

Burgemeester en wethouders van Raalte,

de (loco)secretaris de burgemeester
Arie Nijman Martijn Dadema

http://www.raalte.nl/met-de-raad-op-pad


 

RAADSBESLUIT

ZAAKNUMMER : 35746-2019

De raad van de gemeente Raalte,
gelezen het voorstel van burgemeester en wethouders d.d. 8 oktober 2019

Besluit:

1. Kennis te nemen van de presentatie 75 jaar vrijheid en bij de programmabegroting 2020 eenmalig 
€ 20.000 te reserveren om op verschillende plekken binnen onze gemeente activiteiten in het 
kader van 75 jaar vrijheid financieel te ondersteunen;

2. Kennis te nemen van de activiteiten Samen Leefbaar Mariënheem;
3. Kennis te nemen van de stand van zaken zoektocht locatie kroeg en afhankelijk van de te kiezen 

locatie te bepalen of aanvullende ondersteuning nodig is;
4. Kennis te nemen van de presentatie energietransitie Mariënheem;
5. Kennis te nemen van de presentatie woningbouw Mariënheem;
6. Kennis te nemen van de open brief Plaatselijk Belang Mariënheem over de N35 en ten aanzien 

van de verbindingsweg van ’t Fiester naar de N35 bij de programmabegroting eenmalig € 50.000 
te reserveren voor een verkennende studie verbindingsweg ’t Fiester – N35;

7. Kennis te nemen van de presentatie en aanvullende toelichting van de volleybalvereniging over de 
bestuurskamer en nadere voorstellen af te wachten;

8. Kennis te nemen van de presentatie en de definitieve plannen rondom de invulling van het tweede 
voetbalveld af te wachten;

9. Kennis te nemen van de presentatie Hellendoornseweg en nadere voorstellen af te wachten.

Aldus besloten in de vergadering van 10 oktober 2019.

de griffier de voorzitter
Jan Bouke Zijlstra  Martijn Dadema


